

Cattle on Feed / Bovins mis au pâturage

Alberta and/et Saskatchewan

Number on feed, Placements, Marketing and other disappearances

Nombre d'animaux mis au pâturage, commercialisés et autres fins

May 1, 2003

Le 1 mai 2003

	2002	2003	% chg	
On Feed April 1, 2003	1,095,821	733,943	67.0	Au pâturage le 1er avril 2003
Placed on Feed During April	132,740	182,343	137.4	Bovins mis au pâturage en avril
Fed Cattle Marketed During April	227,664	221,561	97.3	Ventes de bovins engraisés en avril
Other Disappearances During April	15,162	18,709	123.4	Autres fins en avril
On Feed May 1, 2003	985,735	676,016	68.6	Au pâturage le 1er mai 2003

Cattle On Feed Placements / Bovins au pâturage

Alberta and/et Saskatchewan

Number Placed on Feed by weight group / Nombre de bovins mis en pâturage par groupe de poids

April, 2003

Avril 2003

	Steers / Bouvillons		Heifers / Taures		Total	
	2002	2003	2002	2003	2002	2003
Less than 600 / Moins de 600	5,661	8,127	9,018	13,124	14,679	21,251
600 - 699	13,253	9,726	7,893	9,000	21,146	18,726
700 - 799	22,298	42,342	14,288	26,262	36,586	68,604
800 and over / 800 et plus	33,290	48,569	27,039	25,193	60,329	73,762
Total	74,502	108,764	58,238	73,579	132,740	182,343

Cattle on feed for Alberta and Saskatchewan on May 1, 2003 was down 31% from last year at 676,016 head, a difference of just over 300,000. Placements in April are up 37% from last year at 182,343 head. Higher placements can be attributed to fewer feeders being exported. By this time last year 169,000 head of feeders had already left western Canada. This year the figure sits at 86,000 head. Marketings were down 3% in April but still active with the feeding sector selling earlier due to better profits. Fed cattle exports were down 16% in April while fed slaughter was up 1% from April 2002. Comparing placements to April 2002, there has been an increase of 44% in less than 600 lbs, a decrease of 12% in 600-699 lbs., 700-799 lbs increased 87% or 32,018 head, 800 lbs and over increased 22% or 13,433 head.

Les animaux mis au pâturage pour l'Alberta et la Saskatchewan au 1er mai, 2003 furent à la baisse de 31% à comparer à l'année précédente à 676,016 têtes, une différence d'un peu plus de 300,000. Les placements peuvent être attribués de moins d'exportations d'animaux d'engraissements. A ce temps l'année dernière, 169,000 têtes d'animaux d'engraissements avaient déjà quitté le Canada. Cette année, les figures sont à 86,000 têtes. Le marché fut à la baisse de 3% en avril mais encore actif avec le secteur d'engraissement qui vend plus vite pour de meilleurs profits. L'exportation d'animaux d'engraissements furent à la baisse de 16% en avril pendant que l'abattage était en hausse de 1% de avril 2002. En comparant les placements à avril 2002, il y a eu une augmentation de 44% dans les 600 lbs et moins, une baisse de 12% dans les 600-699 lbs., les 700-799 lbs a grimper de 87% ou de 32,018 têtes, les 800 lbs et plus a augmenté de 22% ou 13,433 têtes.

This report prepared by Canfax with assistance from Agriculture and Agri-Food Canada

Ce rapport est préparé par Canfax avec la collaboration d'Agriculture et agro-alimentaire Canada

